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december 2013

Spørgsmål
”Er ministeren enig med adm. direktør i SE, Niels Duedahl, der ifølge Berlingske 
den 6. december 2013 forventer et afkast på de nye investeringer i DONG på en 
årlig to-cifret procentsats?”

Svar
Finansministeriet har ikke offentliggjorte forventninger til afkastet for sine aktie-
poster og kommenterer ikke på andres vurderinger af den fremtidige værdiudvik-
ling i selskaberne.  

Generelt forventer Finansministeriet dog, at statens selskaber over tid skal give et 
markedsmæssigt afkast – der fx kan skønnes ved at se på forventningerne til afka-
stet fra sammenlignelige, børsnoterede selskaber. 

DONG Energy udmeldte i februar 2013 en række finansielle mål. Et af disse er, at 
afkastet på den investerede kapital (ROCE) skal udgøre mindst 10 pct. i 2016 og 
mindst 12 pct. i 2020. Det skete på baggrund af et resultat for 2012, hvor afkastet 
på den investerede kapital udgjorde -7,4 pct. som følge af lav driftsindtjening og 
en række betydelige nedskrivninger.

Såfremt DONG Energy realiserer disse målsætninger, må det også forventes at 
indebære et markedsmæssigt afkast til aktionærerne, herunder den danske stat.

Med venlig hilsen

Bjarne Corydon
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